
申請小規模改動／移位通報機制

一直以來，每當遊戲機有小規模改動／移位，業界慣常以信件形式通知本署，再安排實地視

察裝置，以確認該遊戲機的安全設施是否乎合要求。為此，本署設計一套簡化通報機制，但

只限於受抽樣核實監察制度下的小童機動遊戲機種，同時亦包含下列限制。其他類別或因應

個別情况，本署仍會進行實地視察裝置。

(1)移位須局限於同一牌照處所的範圍內

(2)不能對該遊戲機作任何形式的改裝

(3)不適用於須以固定方法安裝的遊戲機 (例如：用螺絲固定於地面)
(4)須保留原有的安全距離及圍欄

紀錄平面圖實例 ：

簡化通報機制只接受由遊戲機擁有人所呈交的申請及須使用附件中的表格（英文版本），
連同合比例的紀錄平面圖，清楚指示新舊位置及鄰近的裝置／機動遊戲機（如圖例），並
附上該機動遊戲機在新位置安裝後的相片，顯示遊戲機四周環境、安全距離、圍欄及警告牌
等。本署將從呈交的文件資料作出審閱，有需要時亦會作實地視察。如認為一切妥當，會傳
真書面確認至遊戲機擁有人，在未收到確認文件前，遊戲機是不應運作的。



GOVERNMENT OF THE HONG KONG SPECIAL ADMINISTRATIVE REGION 
AMUSEMENT RIDES (SAFETY) ORDINANCE, CHAPTER 449 

NOTIFICATION ON MINOR ALTERATION / RELOCATION OF KIDDIE RIDE WITHIN THE SAME LICENSED PREMISES

Notes:  The application must be submitted from the Kiddie Ride Owner 
 Use a separate application form for each ride.

To the Director of Electrical and Mechanical Services, 

Section A :  General Particulars 

Name of Ride Owner (Company Name, Authorised Representative) 

Ride Location No. Name of Kiddie Ride 

Ride Installation Address 

Date of Ride Relocation Date of Last Survey Report and the Name of Surveyor / Qualified Person Carrying Out 
the Ride Examination 

Section B :  Attachment Checklist 

Please ensure all the following documents submitted together with this form : 
i. Record plan showing the existing and new positions of the kiddie ride;
ii. Photograph of ride situated at new position; and
iii. Photographs indicating the surrounding environment, safety clearance with adjacent ride / partition /

object, floor marking, fence and warning label.

Section C :  Ride Owner Declaration 

I hereby apply for the minor alteration / relocation of the above kiddie ride within the same licensed 
premises.  I declare that all particulars submitted with this application form are true and correct, all safety 
measures are maintained as previous permit to use and the machine will not operate until I receive the 
acknowledgement on this notification from the Director of Electrical and Mechanical Service. 

Date 
(signature of applicant) 

For Use by EMSD : 
Ref. No. of the Notification : 

The above notification on minor alteration / relocation of kiddie ride was received and recorded. 
You may now resume the operation of the kiddie ride. 

Date 
for Director of Electrical and Mechanical Services 
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